
Protokół Nr 208
posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 2 marca 2022r.

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 8°°. Posiedzenie otworzył

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec witając Członków Zarządu oraz

zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli członkowie Zarządu oraz:

• Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz,

• Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski,

• Główny Specjalista w Wydz. Ol - Pani Monika Równicka.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Starosta zaproponował następujący porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.

2. Informacja na temat audytu przeprowadzonego w PCPR w Końskich oraz

w DPS "Etola" w Rudzie Pilczyckiej.
3. Wyjaśnienie sprawy przeprowadzenia procedury związanej z przyjęciem

nowego mieszkańca do DPS "Etola" w Rudzie Pilczyckiej.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia

Statutu Domu Pomocy Społecznej "Etola" w Rudzie Pilczyckiej.
5. Podjęcie uchwały Zarządu w sprawie uchwalenia Regulaminu

Organizacyjnego Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Końskich.

6. Rozpatrzenie wniosku Domu Pomocy Społecznej "Etola" w Rudzie
Pilczyckiej o zabezpieczenie środków w kwocie 13O000 zł w związku

z koniecznością przeprowadzenia postępowaniaprzetargowego na zakupu

pelletu.

7. Sprawy różne:

• oferta Staropolskiej Grupy Zakupowej dotycząca wspólnego zakupu

energii elektrycznej w 2022 roku,

• informacja na temat zamieszczenia na stronach internetowych

komunikatu o realizacji przedsięwzięciapn: .Poznaj Polskę",

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec zapytał, czy są uwagi do

treści zaproponowanego wyżej porządku obrad.
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W związku z tym, że uwag nie było Zarząd przyjął proponowany porządek

obrad w wersji przedstawionej przez Pana Starostę.

Ad.2
Audytor Wewnętrzny - Pan Jerzy Ścisłowicz przedstawił wnioski

pokontrolne z audytów przeprowadzonych w Domu Pomocy Społecznej "Etola"
w Rudzie Pilczyckiej oraz Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Końskich.

Poinformował, że audyty w obydwu jednostkach pokrywały się w zakresie

sprawy dotyczącej depozytów po zmarłych mieszkańcach DPS-u. Stwierdził, że

depozyty ciągle są na stanie DPS, a powinny być przekazane do Wojewody.
Zwrócił uwagę, że sprawa ta ciągnie się od 2007 roku. W tym czasie osoby na

stanowisku dyrektora Domu zmieniały się trzykrotnie. Zgodnie z przepisami
prawa wystąpienie pokontrolne DPS zostało przekazane do Regionalnej Izby

Obrachunkowej w Kielcach. W kwestii audytu w Powiatowym Centrum Pomocy
Rodzinie w Końskich stwierdził, że w jego ocenie PCPR, jako jednostka

nadzorująca powinna w ramach prowadzonych kontroli w DPS wychwycić

nieprawidłowości. Poinformował Zarząd, że były pracownik DPS powiadomił

organy kontroli, a powinien w pierwszej kolejności powiadomić dyrektora DPS,

następnie PCPR.

Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik zapytał, czy były wszczynane od
2007 roku jakiekolwiek postępowaniasądowe dotyczące depozytów.

Audytor Wewnętrzny - Pan Jerzy Ścisłowicz odpowiedział, że Pani
Dyrektor Zięba oraz Pani Dyrektor Wielgopolan wszczynały procedurę zwrotu
depozytów spadkobiercom poprzez zamieszczanie ogłoszeń, ale w związku

z brakiem reakcji nie wszczynano postępowań sądowych. Zwrócił uwagę na duży
koszt postępowań.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron zapytał, czy

Audytor zwracał się do dyrektorek o wyjaśnienia w sprawie.

Audytor Wewnętrzny - Pan Jerzy Ścisłowicz odpowiedział, że tak.
Z udzielonych przez dyrektorki wyjaśnień wynika, że do pewnego momentu nie
miały świadomości istnienia w placówce depozytów pieniężnych po zmarłych

mieszkańcach. Zaznaczył, że kwot depozytów nie widać w sprawozdaniu
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finansowym i to księgowe powinny dać informację w tym temacie dyrektorom
placówek.

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec stwierdził, że głównym

problemem są niezwrócone do Wojewody depozyty po zmarłych mieszkańcach.

Zapytał, jak w ocenie obecnych należy rozwiązać ten problem.

Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik oznajmił, że widzi problem

w nadzorze nad Domami Pomocy Społecznej. Liczne kontrole przeprowadzone
przez PCPR w DPS "Etola" nie wykazały nieprawidłowości.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zwrócił uwagę, że liczba kontroli

prowadzonych w DPS "Etola" w Rudzie Pilczyckiej, po zmianie na stanowisku
dyrektora znacznie się zwiększyła.

Omówiono sprawy związane z zatrudnieniem prawnika oraz kwestie

dotyczące braku współpracy w zakresie przeprowadzenia audytu w Powiatowym
Centrum Pomocy Dziecku i Rodzinie w Końskich.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron poprosił, aby
Audytor pozostał do dyspozycji Zarządu Powiatu do zakończenia obrad.

Zarząd przyj ął do
przeprowadzonego w PCPR
Pilczyckiej.

wiadomości informację na temat audytu

w Końskich oraz w DPS "Etola" w Rudzie

Ad. 4
Starszy Pracownik Socjalny Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie

w Końskich - Pani Anna Prasał omówiła czynności podjęte przez pracowników
PCPR związane z informacją e-mail Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie

w Gdańsku z prośbą o umieszczenie Pana Kamila T. w Domu Pomocy Społecznej

"Etola" w Rudzie Pilczyckiej . Zwróciła uwagę na terminy związane

z otrzymaniem i odczytaniem informacji oraz na nieczytelność załączonej

dokumentacji dotyczącej mieszkańca.

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Końskich - Pani
Urszula Przygodzka uzupełniła wypowiedź Pani Prasał. Stwierdziła, że MOPR
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w Gdańsku przesłał jedynie zapytanie o możliwość umieszczenia, nie decyzję

kierującą do umieszczenia w DPS. Dodała, że z pracownikiem MOPR

zajmującym się sprawąPana Kamila T. nie było kontaktu.

Prześledzono procedurę związaną z wymianą korespondencji e-mail

pomiędzy PCPR w Końskich, a MOPR w Gdańsku w zakresie terminów

przekazywania informacji.

Dyrektor DPS "Etola" w Rudzie Pi1czyckiej - Pani Iwona Wielgopolan

odniosła się do sprawy. Stwierdziła, że współpraca pomiędzy MOPS-ami, PCPR,

a DPS jest bardzo ważna. Poinformowała, że e-mail z dokumentami, jaki

otrzymaław dniu 5 stycznia był czytelny. Wynikało z niego, że MOPR z Gdańska

poszukuje miejsca z niższym kosztem utrzymania dla Pana Kamila T. Oznajmiła,
że w dniu 11 stycznia skontaktowała się z pracownikiem MOPR i dowiedziała

się, że Pan Kamil T. został już umieszczony w innym Domu.

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec podkreślił, że zadaniem

Zarządu było ustalenie, czy nastąpiła opieszałość PCPR w działaniach

związanych z umieszczeniem mieszkańca w DPS. Zwrócił uwagę, że w jego

ocenie opieszałości nie było.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zapytał, czy w przypadku

zapytania o możliwość umieszczenia mieszkańcaw DPS przesyła się kompletną

dokumentację.

Starszy Pracownik Socjalny Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie

w Końskich - Pani Anna Prasał odpowiedziała, że podstawowym dokumentem

związanym z przyjęciem mieszkańca jest decyzja Ośrodka Pomocy Społecznej.

Podkreśliła, że to za decyzją idą środki finansowe.

Członek Zarządu - Pan Dariusz oznajmił, że nie znamy końcowej daty

przyjęcia Pana Kamila T. do innego ośrodka. Wrócił do sprawy czytelności skanu

dokumentów przysłanegoz MOPR w Gdańsku. Stwierdził, że w zastanawiającym

jest fakt, że w jednej placówce skan był czytelny w drugiej nie. Dodał, że zwykle

wykonuje się jedno skanowanie dokumentów i ten sam skan wysyłado adresatów.
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Omówiono procedurę ZWiązaną Z umieszczeniem osób W ośrodkach

w sytuacjach kryzysowych.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa stwierdził, że celem działania

obydwu jednostek jest zapewnienie pełnej obsady DPS-ów, tak by organ
prowadzący nie dopłacał do ich funkcjonowania.

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec zwrócił uwagę, że

kierownictwo PCPR i DPS powinno współpracowaćw tym zakresie.

Zarząd uznał, że należy ustalić datę, z jaką został umieszczony Pan Kamil
T. w innym ośrodku.

Ad.4
Dyrektor DPS "Etola" w Rudzie Pilczyckiej - Pani Iwona Wielgopolan

przedstawiła projekt uchwałyRady Powiatu w sprawie uchwalenia Statutu Domu

Pomocy Społecznej "Etola" w Rudzie Pilczyckiej. Oznajmiła, że w związku ze
zmianami aktów prawnych stanowiącychpodstawę działalnościDomu konieczne
jest zaktualizowanie zapisów Statutu. Ponadto proponowany Statut dostosowuje

zapisy do obecnie obowiązującego standardu usług świadczonych przez Dom.

Uwag do w/w projekt uchwały nie było.

Zarząd pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu
w przedmiotowej sprawie i przekazał go organowi stanowiącemu.

Ad.5
W związku z brakiem wyodrębnienia zadań, które podlegałyby

bezpośrednio Z-cy Dyrektora PCPR, Zarząd odłożył rozpatrzenie projektu
uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Powiatowego
Centrum Pomocy Rodzinie w Końskich na następne posiedzenie Zarządu.

Ad. 6
Po zapoznaniu się z przedstawionym przez Dyrektora Domu Pomocy

Społecznej "Etola" - Panią Iwonę Wielgopolan wnioskiem o zabezpieczenie
środków w kwocie 13O000 zł na zakupu pelletu Zarząd uznał, że opał należy
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zakupić z oszczędności w kwocie 114 000 zł, które pozostały w planie

finansowym Domu z przeznaczeniem na zakup pelletu.

Ad. 7

W sprawach różnych:

• Naczelnik Wydz. Inwestycji, Zamówień Publicznych i Mienia Powiatu 
Pani Barbara Panek poinformowała Zarząd, że Staropolska Grupa

Zakupowa ogłaszając postępowanieprzetargowe nie dokonuje podziału na
poszczególne taryfy , ale ustala średnią cenę za energię elektryczną

wyrażoną w złotych za jedną kwh.

Zarząd pozytywnie odniósł się do oferty przystąpienia do Staropolskiej
Grupy Zakupowej w celu wspólnego z innymi jst zakupu energii elektrycznej na
2023 rok.

• Naczelnik Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pan Krzysztof

Stachera poinformował Zarząd o kolejnej edycji projektu Ministerstwa
Edukacji Narodowej pn.: "Poznaj Polskę". Oznajmił, że cztery szkoły

złożyły wnioski t.j. I Liceum Ogólnokształcące, II Liceum
Ogólnokształcące, Zespół Szkół Ponadpodstawowych nr 3 w Końskich

oraz Specjalny Ośrodek Szkolno - Wychowawczy w Baryczy. W ramach
projektu organizowane są wycieczki w ciekawe miejsca naszego kraju.
Projekt wymaga wkładu własnego w wysokości 20%, który ponoszą

uczniowie szkół.

• Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik wniósł o zamieszczenie na stronie
Starostwa Powiatowego w Końskich informacji na temat procedur

związanych z przyjmowaniem uchodźców z Ukrainy. Informacja ta
powinna być przetłumaczona na kilka języków. Stwierdził, że powiat
powinien zgłosić Wojewodzie chęć udzielania pomocy uchodźcom, na ten
moment bez wskazania miejsca umieszczenia.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa poinformował, że są

uruchomione dwie infolinie, jedna dla uchodźców, druga dla osób chętnych

przyjąć ich we własnych domach. Oznajmił, że osoby przybywające do Polski są

weryfikowane, oficjalnie umieszczane w miejscach wyznaczonych do tego celu,
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mają zorganizowane posiłki, noclegi, środki higieny osobistej. W trakcie

przygotowania jest ustawa, na mocy której będzie można ubiegać się o zwrot
kosztów ich pobytu.

Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski stwierdził, że jest dużo

informacji na stronach Urzędu Wojewódzkiego. Plakaty z informacjami
w czterech językach zostaną rozpropagowane przez Wydziały Zarządzania

Kryzysowego oraz Promocji i Kultury.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu

o godz. 920 zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Podpisy Członków Zarządu:

Grzegorz Piec

Wiesław Skowron

Jarosław Staciwa

Dariusz Banasik

................ !Jt .

····· r· ]"··..0 ·······
........ ,~~ ._._ -_..~

7


